
 

 

Paldies, Šarl! 

Un sirsnīgi sveikts arī jaunais Kipras Republikas prezidents Niks Hristodulidis, kurš mums 

pievienojas pirmo reizi! Tā ir mūsu kopīgā apņemšanās — panākt Jūsu valsts 

atkalapvienošanos saskaņā ar ANO plānu. Jūs varat paļauties uz Eiropas Savienību un uz mūsu 

solidaritāti. 

Un mums ir jāturpina solidaritātes centieni arī attiecībās ar Ukrainu — politiskā, ekonomiskā, 

humanitārā un militārā ziņā. Tas būs aizvien grūtāk. Mēs esam liecinieki tam, kāda ietekme ir 

cilvēku nogurumam no informācijas par karu apvienojumā ar Krievijas propagandu. Būs 

aizvien grūtāk turpināt skaidrot, kāpēc Ukrainas atbalstīšana ir Eiropai eksistenciāli svarīga. 

Kāpēc brīvības cena nav pārāk augsta. Taču mums ir jābūt pateicīgiem un es izjūtu pateicību 

par vienotību pie šā galda. 

Mums ir jādomā par nākamajiem soļiem. Mieram arī turpmāk jābūt galīgajam mērķim, un ES 

ir unikāla iespēja palīdzēt to panākt, taču, lai pastāvētu miers, ir jāpastāv Ukrainai. Un tā nebūs 

bez mūsu atbalsta. 

Nolīgums par munīcijas piegādi un kopīgu iepirkumu nozīmē svarīgu pavērsienu — tādu, kas 

sniedz risinājumu un noturību. To vajag Ukrainai. To vajag Eiropai. Šeit ir vienlīdz svarīgi — 

nosargāt Ukrainu, nosargāt Eiropu. 

Virzot uz priekšu kopīgo iepirkumu, mēs nonākam par vienu soli tuvāk mērķtiecīgākai Eiropas 

aizsardzības un drošības politikai. Mums atkal vajag “vairāk Eiropas”. 

Mūsu desmit sankciju paketes ir smagi skārušas Krieviju. Taču mums ir jālikvidē visas 

atlikušās nepilnības — tās vietas mūsu sistēmā, kuras joprojām ļauj Putina sabiedrotajiem gūt 

labumu no piekļuves ES. Sankcijas darbojas, tās ir nepieciešamas un samērīgas, taču tās ir 

pienācīgi jāīsteno, un mums ir jāturpina sadarboties ar trešām valstīm, lai iesaistītu arī tās 

sankciju piemērošanā. 

Mums arī jādara vairāk, lai nepieļautu, ka humanitārā situācija Ukrainā kļūst vēl 

nekontrolējamāka, jo īpaši attiecībā uz bērniem. 

Ir bērni, kas kļuvuši par upuriem nelikumīgai deportācijai un nelikumīgajai pārvešanai no 

okupētajām Ukrainas teritorijām uz Krieviju. Tas ir skāris aptuveni 16 000 bērnu. 

Putins un viņa līdzdalībnieki visos līmeņos ir jāsoda un jāsauc pie atbildības. Tāpēc mēs 

atzinīgi vērtējam Starptautiskās Krimināltiesas izdotos apcietināšanas orderus. Mums tas 

jāizmanto kā dzinējspēks, ko varam izmantot, lai paralēli uzstātu uz vajadzību veidot īpašu 

starptautisku tribunālu agresijas noziegumiem, kas pastrādāti pret Ukrainu. 

Mēs, Eiropas Savienība, esam visspēcīgākie tad, kad uzņemamies kopīgu atbildību un 

rīkojamies kopā. Kā mēs to darām tagad. 

Es vēlos arī izgaismot situāciju Moldovā. Maija Sandu veic brīnumus, nodrošinot, ka 

saglabājas stabili demokrātijas pīlāri. Stingri vēršoties pret Krievijas mēģinājumiem tos graut. 

Mans aicinājums ir turpināt kā līdz šim sniegt praktisku, ekonomisku un politisku atbalstu.   

Tas pats attiecas uz mūsu atbalstu demokrātiskajiem spēkiem Gruzijā un Baltkrievijā. Un uz 

mūsu vēstījumu tiem, kas cīnās par sievietēm, dzīvību un brīvību Irānā. 



 

 

Krievijas plāns ir skaidrs. Krievija vēlas atgriezties savā komforta zonā ar pretpolos sadalītu 

pasauli. Mums ir jānostājas pret to. 

 

Eiropas labklājība un Eiropas iedzīvotāju dzīves uzlabošana ir stūrakmens, uz kura ir būvēta 

mūsu Eiropas Savienība. Tas mums vienmēr jāpatur prātā. Vēsturiski Eiropai, saskaroties ar 

negācijām, ir vairākkārt izdevies kļūt stiprākai. 

  

Mūsu vienotais tirgus nodrošina atspēriena punktu Eiropas uzņēmumu ienākšanai pasaules 

tirgos. Mūsu ES ekonomika ir konkurētspējīga. Tai tādai ir jāsaglabājas. Kā tirgus ar 450 

miljoniem iedzīvotāju kopā mēs esam stiprāki. 

Eiropas Savienības divējādā pārkārtošanās var notikt ar mūsu iedzīvotāju apņemšanos, bet tikai 

tad, ja mēs radīsim labvēlīgus apstākļus šādai pārejai. Mums ir jāizskaidro, ka zaļā pieeja 

atmaksāsies cilvēkiem, uzņēmumiem un ģimenēm. 

Zaļināšana nevar tikt rezervēta tiem, kuri var atļauties dārgus videi draudzīgus automobiļus un 

dārgas, energoefektīvas izolācijas sistēmas. Mēs nevaram radīt sociālu plaisu starp tiem, kuri 

var, un tiem, kuri nevar veikt zaļināšanu. Cilvēkiem ir aizvien grūtāk sagādāt sev iztiku. Mēs 

nedrīkstam atstāt novārtā nevienu. 

Bet tam ir vajadzīgs sabiedrības atbalsts. 

Šajā nolūkā mums vajag mērķtiecīgus ieguldījumus ar skaidriem mērķiem un darbības 

rādītājiem. Uzņēmumi ieguldīs zaļās pārkārtošanās procesā tikai ar skaidru ekonomisko 

pamatojumu un stimuliem. Ar skaidriem mērķiem mēs varam virzīt procesu un saglabāt savu 

konkurētspēju. 

Ieguldīšana Eiropas līderībā, ieguldīšana stratēģiskās tehnoloģijās, piemēram, saules un vēja 

enerģijā, siltumsūkņos un akumulatoros, dos labumu mums visiem. Mums ir jārīkojas labāk, 

atvieglojot piekļuvi esošajam finansējumam un samazinot birokrātiju. Un, kā teicu jau iepriekš, 

mums ir vajadzīgi vienlīdzīgi konkurences apstākļi, bet izvairīsimies no sacensības 

protekcionismā! 

Mums vajag arī privātos ieguldījumus, lai mūsu MVU un jaunuzņēmumi paliktu Eiropā. Ir ļoti 

svarīgi līdz galam izveidot kapitāla tirgu savienību, kas joprojām ir pārāk sadrumstalota. 

Eiropas Parlaments ir apņēmies efektīvi strādāt pie priekšlikumiem par elektroenerģijas tirgu, 

Zaļā kursa industriālo plānu, Neto nulles emisiju industrijas aktu un Kritiski svarīgo izejvielu 

aktu. 

Mums visiem svarīga ir tiesību aktu prognozējamība. Ja pastāv bažas par tiesību aktu 

priekšlikumiem, mums tie ir savlaicīgi jāapspriež, lai rastu pragmatiskus risinājumus.    

Sekas saistībā ar “Silicon Valley Bank” un “Credit Suisse” bankas norisēm nokļuvušas 

daudzviet tabloīdu pirmajās slejās. Mūsu eurozonas banku sektors ir noturīgs. Kopā mēs esam 

ieviesuši stingrus aizsardzības pasākumus sava ES banku sektora aizsardzībai. Eiropas 

Centrālā banka ir gatava iejaukties, ja tas būtu nepieciešams (pagaidām gan šķiet, ka ietekme 

uz ES ir neliela). 

Tomēr joprojām prioritāte ir banku savienības izveides pabeigšanai, lai nodrošinātu turpmāku 

finanšu stabilitāti pirms nākamā satricinājuma. 



 

 

Eiropas Parlaments pildīs savu lomu migrācijas jomā. Mēs esam gatavi nākamnedēļ balsot, bet 

mēs lūdzam jūs iesniegt atlikušos solidaritātes dokumentus. Ar tiem es domāju regulu par 

patvērumu un migrācijas pārvaldību un regulu par krīzi un nepārvaramu varu. 

Ar tiem mēs panāksim kritiski nozīmīgo līdzsvaru, kas mums vajadzīgs šajos jautājumos un 

kas mums ļaus: aizsargāt robežas, sniegt aizsardzību tiem, kam tā ir vajadzīga (un izturēties 

pret viņiem ar cieņu), veikt efektīvu to personu atgriešanu, kuras nav tiesīgas pie mums palikt, 

un sagraut to cilvēku tirgotāju peļņas gūšanas modeli, kuri iedzīvojas uz visneaizsargātāko 

cilvēku rēķina.   

Mums ir jāturpina darboties vienoti un jāpanāk “vairāk Eiropas”, kur tam ir nozīme. 

“Vairāk Eiropas” nenozīmē, ka visi tiks padarīti vienveidīgi. Mēs esam atšķirīgi un lepni tādi 

būt. Ja kāds saka, ka Eiropa grib padarīt visus vienādus, tā nav taisnība. Mēs augstu vērtējam 

savu vienotību daudzveidībā. Mēs saprotam, ka mums jārīkojas vērienīgi lielos jautājumos un 

pieticīgi sīkās lietās — un aktuālie šodien šeit izskatāmie jautājumi ir paši nozīmīgākie to vidū, 

kas mums jārisina. 

Paldies! 

 


